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NÄRVAROLISTA

Tjänstgörande ledamöter 
Lenita Ericson (S)
Fredrik Hansson (S)
Anders Josefsson (M)
Nina Berggård (V)
Tomas Aronson Ylipää (S)
Farida Jamshidi (S)
Carola Lidén (C)
Per Göransson (SD)
Anja Johansson (S)
Sana Suljanovic (M)
Thomas Olofsson (L)
Dan Ankarholm (Sjvp)
Bertil Bartholdson (V)
Samuel Ek (KD)
Paulina Koskenniemi (MP)
Per Tjärdalen (M)
Daniel Smirat (S)
Eric Lundvall (C)
Emmeli Nybom (S)
Ilkka Isaksson (SD)
Jens Lundqvist (S)
Viktor Hedqvist (M)
Emma Engelmark (S)
Peder Lundkvist (S)
Erland Nilsson (LPo)

Ylva Mjärdell (L)
Sari Hedlund (M) 
Margareta Dahlén (Sjvp)
Fredrik Bruhn (S)
Inger Boström (V)
Barbro Holm (SD)
Lena Aronson (S)
Baran Calisir (M)
Krister Johansson (S)
Malin Svedjeholm (MP)
Bodil Wennerbrandt Sevastik (S)
Mehmet Tekin (S)
Sara Viklund (C)
Annelie Ahlbäck (S)
Thomas Söderström (L)
Liv Shange Moyo (RS)
Leslie Lloyd Bailey (SD)
Mattias Karlsson (M)
Ulrika Lundberg (V)
Jan Peter Kostet (S)
Anders Bohm (Sjvp)
Kristoffer Sundström (M)
Hanna Sundqvist (S)
Carl-Anders Johansson (S)
Margaretha Lindbäck (S)

Frånvarande ledamöter
Nils Harnesk (S)
Annika Sundström (V)
Maritha Meethz (S)
Nils-Olov Lindfors (C)
Sara Önneby Nordström (KD)

Camilla Friberg (S)
Hans Pettersson (V)
Peter Lindbäck (S)
Arne Nykänen (C)
Jonas Brännberg (RS)

Tjänstgörande ersättare                                   Tjänstgör istället för
Omar Jakobsson (S) Nils Harnesk (S)
Maria Müller (S) Maritha Meethz (S)
Björn Diamant (S) Fredrik Bruhn (S)
Peter Hedlund (S) Peter Lindbäck (S)
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Anna-Lena Andersson (S) Camilla Friberg (S)
Kati Jääskeläinen (V) Annika Sundström (V)
Christer Stenberg (V) Hans Pettersson (V)
Ingrid Vesterlund (C) Nils-Olov Lindfors (C)
Conny Sundström (KD) Sara Önneby Nordström (KD)
Robert Lundqvist (RS) Jonas Brännberg (RS)

Närvarande ersättare
Eric Eriksson (S) Eva Hedesand Lundqvist (S) 
Tore Isaksson (S) Kerstin Olsson (S)
Inger Oja (M) Bo Larsson (M)
Ulf Fredrik Wiberg (M) Mathias Karvonen (V)
Mattias Nilsson (C) Ulf Karlström (SD)
Stefan Dahlén (SD) Martin Aasa (L)

Frånvarande ersättare
Jennie Arvidsson (S) Robin Rydehäll (S)
Evelina Rydeker (S) Erik Hammarbergh (M)
Peter Bergström (M) Christina Holmberg (C)
Sten Tore Skare (L) William Torikka (Sjvp)
Staffan Eriksson (Sjvp) Anette Asplund (KD)
Lothar Bellgardt (MP) Kamar Eddine Abdessamad (MP)
Fatima Linnea Trabelsi (RS) Hillevi Sandström (LpO)
Roger AnderssoN (LpO)
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Omröstningar

J = Ja-röst
N = Nej-röst
A = Avstår från att rösta

Omröstningar
§ 179 § 181 § 182Namn
J N A J N A J N A

Resultat totalt 46 15 19 39 3 31 30
Ordinarie ledamöter:
Tomas Aronson Ylipää (S) X X X
Lenita Ericson (S) X X X
Anders Josefsson (M) X X X
Nina Berggård (V) X X X
Fredrik Hansson (S) X X X
Per Göransson (SD) X X X
Anja Johansson (S) X X X
Sana Suljanovic (M) X X X
Bertil Bartholdson (V) X X X
Farida Jamshidi (S) X X X
Paulina Koskenniemi (MP) X X X
Per Tjärdalen (M) X X X
Daniel Smirat (S) X X X
Emmeli Nybom (S) X X X
Ilkka Isaksson (SD) X X X
Jens Lundqvist (S) X X X
Viktor Hedqvist (M) X X X
Emma Engelmark (S) X X X
Peder Lundkvist (S) X X X
Erland Nilsson (LpO) X X X
Sari Hedlund (M) X X X
Fredrik Bruhn (S) X X X
Inger Boström (V) X X X
Barbro Holm (SD) X X X
Lena Aronson (S) X X X
Baran Calisir (M) X X X
Krister Johansson (S) X X X
Malin Svedjeholm (MP) X X X
Bodil Wennerbrandt Sevastik (S) X X X
Nihad Zara (M) X X X
Mehmet Tekin (S) X X X
Annelie Ahlbäck (S) X X X
Leslie Bailey (SD) X X X
Mattias Karlsson (M) X X X
Ulrika Lundberg (V) X X X
Jan Peter Kostet (S) X X X
Hanna Sundqvist (S) X X X
Kristoffer Sundström (M) X X X
Carl-Anders Johansson (S) X X X
Margaretha Lindbäck (S) X X X
Carola Lidén (C) X X X
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Thomas Olofsson (L) X X X
Dan Ankarholm (Sjvp) X X X
Samuel Ek (KD) X X X
Eric Lundvall (C) X X X
Ylva Mjärdell (L) X X X
Margareta Dahlén (Sjvp) X X X
Sara Viklund (C) X X X
Thomas Söderström (L) X X X
Liv Shange Moyo (RS) X X X
Anders Bohm (Sjvp) X X X
Arne Nykänen (C) X X X

Omröstningar
§ 179 § 181 § 182Namn
J N A J N A J N A

Ersättare:
Omar Jakobsson (S) X X X
Maria Müller (S) X X X
Peter Hedlund (S) X X X
Anna-Lena Andersson (S) X X X
Kati Jääskeläinen (V) X X X
Christer Stenberg (V) X X X
Ingrid Vesterlund (C) X X X
Conny Sundström (KD) X X X
Robert Lundqvist (RS) X X X
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§ 169

Meddelanden till kommunfullmäktige 2020-09-28
Ärendenr 2020/543-1.1.1.7

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar att lägga redovisade meddelanden till handling-
arna.

Beskrivning av ärendet
Följande meddelanden redovisas:

Avsändare Ämne
Kommunstaben
2020-08-25

KLF 2020/1105-1.5.2.1
E-förslag om friskvårdstimme för kommunanställda 
avvisas med hänvisning till att förslaget rör förhål-
landet mellan kommunen som arbetsgivare och dess 
arbetstagare.

Kommunstaben
2020-08-26

KLF 2020/1107-1.5.2.1
E-förslag om att bygga cykelväg mellan Gäddviksby 
och Gäddviksbron avvisas med hänvisning till att 
Trafikverket är väghållare. Förslaget skickas till Tra-
fikverket för kännedom.

Kommunstaben
2020-08-27

KLF2020/579-1.5.2.1
E-förslag gällande trafikregler på cykel- och gångvä-
gar utreds ej p.g.a. för få röster, 26 röster

Kommunstaben
2020-08-28

KLF 2020/618-1.5.2.1
E-förslag om fartkameror eller fler farthinder för att 
motverka buskörning Smedjegatan och Södra Hamn-
leden utreds ej p.g.a. för få röster, 5 röster

Kommunstaben
2020-08-28

KLF 2020/1119-1.5.2.1
E-förslag om cykel- och gångväg mellan Rutvik och 
Kyrkbyn avvisas med hänvisning till att Trafikverket 
är väghållare för den föreslagna sträckan. Förslaget 
skickas till Trafikverket för kännedom.
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Kommunstaben
2020-08-31

KLF2020/1129-1.5.2.1
E-förslag om att göra gamla fårhagen vid Hertsö kul-
lar till hundgård avvisas med hänvisning till att ett 
motsvarande förslag har behandlats under den se-
naste tvåårsperioden (KLF 2019/630). 

Kommunstaben
2020-09-04

KFL2020/741-1.5.2.1
E-förslag om att fira Valborg med isbrytarna utreds 
ej p.g.a. för få röster, 5 röster.

Kommunstaben
2020-09-04

KLF2020/1127-1.5.2.1
E-förslag om säkrare in- och utfart för gående och 
cyklister vid Mjölkuddens centrum avvisas med hän-
visning av pågående parallell process i linje med 
förslaget.

Kommunstaben
2020-09-07

KLF2020/798-1.5.2.1
E-förslag om plantbytarplats utreds ej p.g.a för få 
röster, fyra röster.

Kommunstaben 
2020-09-07

KFL2020/769-1.5.2.1
E-förslag om basketplan på Gültzauudden utreds ej 
p.g.a för få röster, 9 röster.

Kommunstaben
2020-09-08

KLF2020/1116-1.5.2.1 E-förslag om gatubelysning 
längs gångstigen bakom Forskarvägen, Porsön i rikt-
ning mot Björkskatan avvisat på grund av redan på-
gående process i linje med förslaget, där omnämnd 
sträcka ingår.

Kommunstaben
2020-09-10

KLF 2020/845-1.5.2.1
E-förslag om bullerplank för lugnare promenadstråk 
vid Mjölkuddstjärn utreds ej p.g.a för få röster, två 
röster

Länsstyrelsen Norr-
botten
2020-09-18

KLF 2020/1136-1.1.2.3
Beslut om ny ordinarie ledamot i kommunfullmäkti-
ge, Camilla Friberg (S) efter Margareta Bladfors Er-
iksson (S). Ny ersättare Evelina Rydeker (S).
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§ 170

Anmälan av e-förslag om utegym i Antnäs
Ärendenr 2020/795-1.5.2.1

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar att e-förslaget får ställas och överlämnas till 
kultur- och fritidsnämnden för beredning och beslut. 

Sammanfattning av ärendet
Ett e-förslag har inkommit som föreslår att kommunen anlägger ett utegym i 
anslutning till elljusspåret i Antnäs. 

Förslaget har varit publicerat på kommunens webbplats under tre månader 
och samlat in 328 röster. 

Kommunstaben har föreslagit att e-förslaget får ställas och överlämnas till 
kultur- och fritidsnämnden för beredning och beslut. 

Sammanträdet
Ordföranden ställer kommunstabens förslag under proposition och finner att 
fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag
 E-förslag om utegym i Antnäs, KLF Hid: 2020.4733
 Kommunstabens beslutsförslag gällande anmälan av e-förslag om ute-

gym i Antnäs, KLF Hid: 2020.5113

Beslutet skickas till
Kultur- och fritidsnämnden
Förslagsställaren
Kommunstabens kansli
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§ 171

Anmälan av e-förslag om gång- och cykelväg längs älven 
och utegym, lekpark på Lilla tomholmen
Ärendenr 2020/668-1.5.2.1

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar att e-förslaget får ställas och överlämnas till 
stadsbyggnadsnämnden för beredning och beslut.

Sammanfattning av ärendet
Ett e-förslag har inlämnats som föreslår att kommunen anlägger en gång- och 
cykelväg längs med älven förbi lilla Tomholmen, samt anlägger en lekpark 
och utegym vid badplatsen på holmen. 

Förslaget har varit publicerat på kommunens webbplats under tre månader 
och samlat in 544 röster.

Kommunstaben har föreslagit att e-förslaget får ställas och överlämnas till 
stadsbyggnadsnämnden för beredning och beslut.

Sammanträdet
Ordföranden ställer kommunstabens förslag under proposition och finner att 
fullmäktige bifaller förslaget.

Beslutsunderlag
 E-förslag om gång- och cykelväg längs älven samt lekpark och utegym 

på Lilla Tomholmen, KLF Hid: 2020.4695
 Kommunstabens beslutsförslag gällande anmälan av e-förslag om 

gång- och cykelväg och lekpark och utegym på Lilla Tomholmen, 
KLF Hid: 2020.5114

Beslutet skickas till
Stadsbyggnadsnämnden
Kommunstabens kansli
Förslagsställaren
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§ 172

Anmälan av e-förslag om att öka öppettider i sporthallar
Ärendenr 2020/703-1.5.2.1

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar att e-förslaget får ställas och överlämnas till 
kultur- och fritidsnämnden för beredning och beslut.

Sammanfattning av ärendet
Ett e-förslag har inlämnats som föreslår att utöka de bokningsbara tiderna i 
obemannade sporthallar. Förslagsställaren föreslår att de obemannade sport-
hallarna ska vara bokningsbara kvällar och helger, under sommaren samt se-
nare på kvällarna än de är i dag.

Förslaget har varit publicerat på kommunens webbplats under tre månader 
och samlat in 106 röster.

Kommunstaben har föreslagit att e-förslaget får ställas och överlämnas till 
kultur- och fritidsnämnden för beredning och beslut.

Sammanträdet
Ordföranden ställer kommunstabens förslag under proposition och finner att 
fullmäktige bifaller förslaget.

Beslutsunderlag
 E-förslag om ökade öppettider på sporthallar, KLF Hid: 2020.4783

Beslutet skickas till
Kultur- och fritidsnämnden
Förslagsställaren
Kommunstabens kansli
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§ 173

Anmälan av e-förslag om att bygga trappor till stranden vid 
Niporna
Ärendenr 2020/832-1.5.2.1

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar att e-förslaget får ställas och överlämnas till 
stadsbyggnadsnämnden för beredning och beslut. 

Sammanfattning av ärendet
Ett e-förslag har inkommit som föreslår att kommunen bygger två långa trap-
por på Niporna. Förslagsställaren bifogar en karta med förslag på placering. 

Förslaget har varit publicerat på kommunens webbsida under tre månader 
och samlat in 123 röster. 

Kommunstaben har föreslagit att e-förslaget får ställas och överlämnas till 
stadsbyggnadsnämnden för beredning och beslut.

Sammanträdet
Ordföranden ställer kommunstabens förslag under proposition och finner att 
fullmäktige bifaller förslaget.

Beslutsunderlag
 E-förslag gällande att bygga trappor till stranden på Niporna, 

KLF Hid: 2020.4902
 Karta medföljande e-förslag, KLF Hid: 2020.3113
 Kommunstabens beslutsförslag gällande e-förslag om trappor till 

stranden på Niporna, KLF Hid: 2020.5116

Beslutet skickas till
Stadsbyggnadsnämnden
Förslagsställaren
Kommunstabens kansli
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§ 174

Anmälan av motion (KD) om elevhälsa online
Ärendenr 2020/1169-1.1.1.5

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäkige beslutar att motionen får ställas och överlämnas till kom-
munstyrelsen för beredning. 

Sammanfattning av ärendet
Samuel Ek (KD) och Sara Önneby Nordström (KD) har lämnat in en motion 
om elevhälsa online. Motionärerna beskriver att den psykiska ohälsan bland 
unga har försämrats de senaste åren och hur Elevhälsan ska vara tillgänglig, 
lätt att kontakta och ha korta väntetider. En del kommuner har infört en 
”Elevhälsa online” som extra stöd till elever som har läst på distans under 
coronapandemin där elever kan logga in med Bank-ID och chatta med 
skolsköterska och skolkurator. 

Motionärerna föreslår att barn- och utbildningsnämnden får i uppdrag att 
införa Elevhälsa Online i Luleå. 

Kommunstaben har föreslagit fullmäktige besluta att motionen får ställas och 
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Sammanträdet
Ordföranden ställer kommunstabens förslag under proposition och finner att 
fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag
 Motion (KD) om elevhälsa online, KLF Hid: 2020.4806
 Kommunstabens beslutsförslag gällande anmälan av e-förslag om 

elevhälsa online, KLF Hid: 2020.5117

Beslutet skickas till
Kommunstabens kansli
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§ 175

Anmälan av motion (L) om att bevara det gamla rådhuset
Ärendenr 2020/1186-1.1.1.5

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får ställas och överlämnas till kom-
munstyrelsen för beredning. 

Sammanfattning av ärendet
Thomas Söderström (L), Thomas Olofsson (L) och Ylva Mjärdell (L) har inläm-
nat en motion om bevarande av det gamla rådhuset på Gültzauudden. Motio-
närerna menar att byggnaden har ett historiskt värde och att den skulle kunna 
användas som ett stadsmuseum. 

Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen följande 
uppdrag: 

- Se till att berörda nämnder startar en process om att kulturmärka det 
gamla rådhuset för att bevara det för framtida generationer. 

- Se över om det är möjligt att ge rådhuset status som ett av Norrbottens 
byggnadsminnen. 

- Se över om byggnaden skulle kunna användas som stadsmuseum. 

Kommunstaben har föreslagit fullmäktige besluta att motionen får ställas och 
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Sammanträdet
Ordföranden ställer kommunstabens förslag under proposition och finner att 
kommunfullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag
 Motion (L) om att bevara det gamla rådhuset, KLF Hid: 2020.4899
 Kommunstabens beslutsförslag gällande motion om att bevara det 

gamla rådhuset, KLF Hid: 2020.5118

Beslutet skickas till
Kommunstabens kansli
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§ 176

Anmälan av motion (M) om resursskolor eller tillrättalagda 
lärmiljöer
Ärendenr 2020/1195-1.1.1.5

Kommunfullmäktiges förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att e-förslaget får ställas och överlämnas till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Sammanfattning av ärendet
Sana Suljanovic (M), Anders Josefsson (M) och Nihad Zara (M) har inlämnat 
en motion om resursskolor och tillrättalagda lärmiljöer. 

Motionärerna menar att Luleå kommuns resurscentrum fungerar väl men att 
det ändå finns elever som har behov som inte kan tillgodoses via 
resurscentrum eller de ordinarie skolorna. Tidigare fanns s.k. tillrättalagda 
skolmiljöer för dessa elever som lades ned 2010. Motionärerna menar att 
sådana anpassningar behöver göras och föreslår att kommunfullmäktige ger 
barn- och utbildningsnämnden i uppdrag att utreda hur och i vilken form 
särskilda lärmiljöer kan införas i Luleå kommun samt på vilket sätt dessa bör 
finansieras och hur resurstilldelning kan ske. 

Kommunstaben har föreslagit fullmäktige besluta att motionen får ställas och 
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Sammanträdet
Ordföranden ställer kommunstabens förslag under proposition och finner att 
fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag
 Motion (M) om resursskolor eller tillrättalagda lärmiljöer, 

KLF Hid: 2020.4921
 Kommunstabens beslutsförslag gällande anmälan av e-förslag om 

resursskolor eller tillrättalagda lärmiljöer, KLF Hid: 2020.5119

Beslutet skickas till
Kommunstabens kansli
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§ 177

Samverkansavtal för Forskarskola, praktiknära skolforsk-
ning
Ärendenr 2020/920-1.2.3.2

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige beslutar att anta samverkansavtal rörande Fors-

karskola, praktiknära skolforskning.
2. Forskarskolan finansieras med 5 500 000 kr under perioden 2021-2027. 

Per år; 529 729 kr (2021) 997 823 kr (2022) 1 002 473 kr (2023) 1 137 425 
kr (2024) 1 142 359 kr (2025) och 690 191 kr (2026).

3. Medel anvisas från kommunfullmäktiges anslag för oförutsedda utgif-
ter. Barn- och utbildningsnämndens ram utökas med belopp enligt 
punkt 2 för motsvarande period. 

4. Kommundirektören får i uppdrag att underteckna avtalet,
5. Luleå kommun ska representeras av skolchefen i styrgruppen, barn- 

och utbildningsförvaltningen ska vara samordnande och utbetalande 
enhet för Luleå kommun. 

6. Även om inte alla kommuner finansierar forskarskolan kvarstår Luleå 
kommun med sin finansiering. 

Sammanfattning av ärendet
Praktiknära forskning är en förutsättning för att Luleå tekniska universitet 
(LTU) ska kunna fortsätta bedriva lärarutbildningen utifrån de krav och den 
granskning som Universitetskanslersämbetet (UKÄ) ställt. Det betyder att 
lärosäten som har brister vad gäller forskningsöverbyggnaden riskerar att bli 
av med examenstillståndet. LTU har de senaste åren signalerat en oro över 
lärarutbildningens framtid vid universitetet.

Då merparten av lärarna som rekryteras till våra skolor har läst vid LTU skul-
le en nedläggning slå väldigt hårt mot kompetensförsörjningen i Luleå, och 
länets övriga kommuner. Vid alla lärosäten stannar en klar majoritet av de 
regionalt rekryterade studenterna kvar efter examen. Därutöver är flödet av 
studenter riktat söderut och särskilt till Stockholm.

Forskarskolan syftar framförallt till att säkra lärarutbildningens framtid vid 
LTU. Luleå kommun har antagit ett samarbetsavtal gällande forskarskola, 
praktiknära skolforskning för perioden 2018-05-08 till 2023-12-31. Deltagande 
parter är LTU, Region Norrbotten, Bodens kommun samt Luleå kommun. 
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Luleå kommuns medfinansiering uppgår till 12,5 procent av total projektbud-
get om max 50 mkr. Det innebär ett finansiellt åtagande om cirka 1 mkr per 
läsår. Finansieringen sker via barn- och utbildningsförvaltningen.

LTU ansöker nu om finansiering av ytterligare en antagning till forskarskolan, 
delvis parallell med nuvarande forskarskola, med ett liknande finansiellt åta-
gande. Luleå tekniska universitet ansöker om 5 500 tkr från Luleå kommun 
under perioden 2021 till 2027-01-01. Detta är utöver nuvarande avtal och be-
viljad medfinansiering. Förfrågan gäller ett nytt samverkansavtal samt finan-
siering. Fler kommuner är tillfrågade om samverkan i denna omgång. Den 
totala kostnaden för forskarskolan beräknas till 68 mkr under 5 år, varav LTU 
svarar för 22 mkr. Övrig finansiering förutsätts ske från Region Norrbotten (11 
mkr), samt Bodens- (5,5 mkr), Piteå- (5,5 mkr), Skellefteå- (5,5 mkr), Kiruna- 
(5,5 mkr), Kalix- (2,5 mkr), Haparanda- (2,5 mkr), Älvsbyns- (2,5 mkr) kom-
muner. Budgeten bygger på antagandet att samtliga doktorander följer nor-
mal studiegång utan avbrott, avtalet sträcker sig dock under en längre period 
eftersom avvikelser kan uppkomma t ex på grund av sjukdom eller föräldrale-
dighet. 

Med anledning av LTU:s ansökan om finansiering från kommunerna i Norr-
botten har kommunförbundet Norrbottens Kommuner avgivit en skrivelse till 
ministern för högre utbildning där lärarutbildningens betydelse för utveck-
lingen av länet betonas men tydliggör att det är en statlig angelägenhet att 
säkerställa den forskningsöverbyggnad som krävs. 

Forskarutbildningen ger också nytta till kommunerna genom exempelvis 
kompetensöverföring och samverkan. Forskningsprojekten inom forskarsko-
lan behandlar praktiknära frågeställningar och under utbildningen gör dokto-
randerna projekt av olika slag i samarbete med kommuner som knutit sig till 
forskarskolan. Formerna och omfattningen av detta regleras via samverkans-
avtalet. 

Demokrati & samhällsutveckling menar att forskarskolan kan vara avgörande 
för att kunna behålla lärarutbildningen i Luleå, och att kommunernas och re-
gionens satsning kan behövas på kort sikt. På längre sikt är det en statlig fråga 
att säkra lärarutbildningar i hela landet. Det kan inte komma an på kommuner 
och regioner att långsiktigt finansiera forskning för att behålla lärarutbildning-
en. Demokrati & samhällsutveckling föreslår att dialog ska föras med LTU om 
att nuvarande finansieringsmodell inte är långsiktigt hållbar.

I dialog med barn- och utbildningsförvaltningen framkommer att förvaltning-
en inte har finansiellt utrymme för den andra omgången av forskarskolan.
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Kommunstyrelsen har 2020-09-14 § 187 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att anta samverkansavtal rörande Forskarskola, praktiknära skolforskning. 
Forskarskolan finansieras med 5 500 000 kr under perioden 2021-2027. Per år; 
529 729 kr (2021) 997 823 kr (2022) 1 002 473 kr (2023) 1 137 425 kr (2024) 1 142 
359 kr (2025) och 690 191 kr (2026). Medel anvisas från kommunfullmäktiges 
anslag för oförutsedda utgifter. Barn- och utbildningsnämndens ram utökas 
med belopp enligt punkt 2 för motsvarande period. Kommundirektören får i 
uppdrag att underteckna avtalet. Luleå kommun ska representeras av skolche-
fen i styrgruppen, barn- och utbildningsförvaltningen ska vara samordnande 
och utbetalande enhet för Luleå kommun. Slutligen har kommunstyrelsen 
föreslagit att Luleå kommun ska kvarstå med sin finansiering även om inte 
alla kommuner finansierar forskarskolan.

Sammanträdet
Liv Shange Moyo (RS) föreslår lägga till en punkt i beslutet om att kommunen 
inleder en dialog med LTU om den långsiktiga finansieringen av projektet. 

Emma Engelmark (S) föreslår bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer Liv Shange Moyos förslag under proposition och finner 
att fullmäktige avslår förslaget. 

Ordföranden ställer därefter kommunstyrelsens förslag under proposition och 
finner att fullmäktige bifaller förslaget.

Dialog:
Dialog har förts med barn- och utbildningsförvaltningen, Region Norrbotten, 
Bodens kommun, Norrbottens Kommuner, LTU.

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
En nylig rapport framtagen av riksdagens utredningstjänst visar att andelen 
som går vidare till högre studier i vårt län minskar i förhållande till övriga 
Sverige. Merparten av de som går en lärarutbildning vid LTU kommer från 
kommunerna i vårt län. Lärarutbildningen skapar förutsättningar för en jäm-
lik skola med behöriga lärare, och i förlängningen i samhället i stort

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
För att bidra till ökad jämställdhet krävs ökad kunskap om normbildning, hur 
olika mönster och sätt att se på kön påverkar vårt handlande, samt hur makt 
och resurser fördelas utifrån detta. All utbildning, även forskarutbildning, vid 
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LTU innehåller examinerande moment gällande jämställdhet. Lärarutbild-
ningarna i synnerhet problematiserar jämställdhet och normbildning ur ett 
samhällsperspektiv och konsekvenserna av ett icke jämställt samhälle.  

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Lärarutbildningen vid LTU bidrar inte bara till kompetensförsörjningen, den 
bidrar även att personer kan stanna kvar i Luleå och studera till lärare eller 
flytta till Luleå för att göra detsamma. Forskarskolan syftar också till att vara 
en plattform för samverkan mellan akademi och skolverksamhet och bidra till 
utveckling i kommunerna. En god skola är en viktig attraktionsfaktor för det 
tillväxtfrämjande arbetet. Om lärarutbildningen försvann från Luleå skulle 
alternativkostnaden för rekrytering från andra lärosäten vara hög. 

Beslutsunderlag
 Samverkansavtal (bilaga), KLF Hid: 2020.3603
 Forskarskolans betydelse för kommunerna (bilaga), KLF: 2020.3604
 Norrbottens Kommuners skrivelse till utbildningsdepartementet (bila-

ga), KLF Hid: 2020.4585
 Kommunstabens förslag avseende finansiering av forskarskolan, 

KLF Hid: 2020.4584
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-08-31 § 141, 

KLF Hid: 2020.4773
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-09-14 § 187, KLF Hid: 2020.5045

Beslutet skickas till
Barn- och utbildningsnämnden
Luleå Tekniska universitet
Kommunstabens ekonomienhet 
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§ 178

Medel för vinterfestival 2021
Ärendenr 2020/889-3.6.1.1

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträ-
de 2020-09-29.

Sammanfattning av ärendet
Kultur- och fritidsnämnden har 2020-05-13 § 76 beslutat att ställa in årets Lu-
leå Hamnfestival som en konsekvens av coronapandemin. 

Kultur- och fritidsnämnden har 2020-06-10 § 90 beslutat ge kultur- och fritids-
förvaltningen i uppdrag att genomföra en vinterfestival under 2021 under 
förutsättning att coronapandemin är över och restriktionerna kring begräns-
ningar för i antal personer för allmänna sammankomster inte längre gäller. 
Nämnden beslutade vidare föreslå kommunfullmäktige bevilja att överskottet 
av medel för Luleå Hamnfestival 2020 överförs till kultur- och fritidsnämn-
dens budget år 2021. 

Kommunstaben har berett ärendet för att finna en lämplig lösning för finan-
siering av en eventuell vinterfestival 2021. Kultur- och fritidsförvaltningen har 
inkommit med ett förtydligande av summan för medel som söks. En viss del 
av budgeten för Luleå Hamnfestival har upparbetats i planeringsarbetet under 
våren och nämnden äskar om totalt 1 700 000 kronor motsvarande kommunbi-
draget år 2020 för Luleå Hamnfestival. 

Att föra över ej nyttjande medel gällande årets Luleå Hamnfestival till nästa 
års budget innebär att 2021 års resultat för kommunen försämras med motsva-
rande belopp eftersom kostnaden då belastar år 2021. För att undvika detta 
föreslås kommunfullmäktige besluta att anslå 950 000 kr och hänvisa medel 
från anslaget för kommunfullmäktiges oförutsedda kostnader för 2021. Ansla-
get uppgår till 3 000 000 kr per år vilket då innebär att det finns medel kvar för 
eventuella oförutsedda kostnader som kan uppstå under året. Hittills besluta-
de medel ur anslaget för kommunfullmäktiges oförutsedda kostnader 2021 
uppgår till 529 729 kr.

Kommunstaben har föreslagit kommunfullmäktige besluta att anslå 950 000 kr 
till kultur- och fritidsnämnden för vinterfestival 2021. Medel anvisas från an-
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slaget för kommunfullmäktiges oförutsedda utgifter för år 2021. Medel som 
inte upparbetas återförs.

Kommunstyrelsen har 2020-09-14 § 172 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
anslå 1 700 000 kr till kultur- och fritidsnämnden för vinterfestival 2021. Medel 
anvisas från anslaget för kommunfullmäktiges oförutsedda utgifter för år 
2021. Medel som inte upparbetas återförs. 

Sammanträdet
Emmeli Nybom (S) föreslår bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträde 
2020-09-29. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer Emmeli Nyboms förslag under proposition och finner att 
fullmäktige bifaller förslaget. 

Dialog:
Dialog har förts mellan kommunstabens kansli samt ekonomienhet och kul-
tur- och fritidsförvaltningen.  Kultur- och fritidsförvaltningen har p.g.a. kort 
tidsram inte haft möjlighet att beskriva en möjlig anpassning av en vinterfesti-
val till en lägre summa än den som nämnden har äskat. 

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Hamnfestivalen är en gratisfestival med syfte att nå alla målgrupper. Kultur- 
och fritidsnämnden beskriver att vinterfestivalen som föreslås genomföras 
2021 kommer också att vara en konstadsfri festival med samma syfte dvs att 
nå alla målgrupper och sträva efter ökad jämlikhet.

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Hamnfestivalen har strävat efter att vara en jämställd festival med exempelvis 
jämställd artistbokning och samverkan med olika myndigheter för att skapa 
social trygghet på området. Kultur- och fritidsnämnden beskriver att vinter-
festivalen som planeras 2021 kommer att arbeta utifrån samma metoder och 
mål när det gäller jämställdhet.

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Hamnfestivalen har strävat efter att minska klimatpåverkan genom att bland 
annat arbeta med bättre sopsortering tillsammans med Lumire. Vinterfestiva-
len som planeras 2012 kommer att arbeta utifrån samma mål.
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Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Coronapandemin har drabbat kulturutövare, näringslivet och civilsamhället 
hårt. Kultur- och fritidsnämnden beskriver att syftet med en vinterfestival är 
att stärka branschen ekonomiskt och skapa ett arrangemang som alla kan se 
fram mot med glädje.

Beslutsunderlag
 Kultur- och fritidsnämndens protokoll 2020-06-01 § 90, 

KLF Hid: 2020.3458
 Förslag till budget för vinterfestival 2021, KLF Hid: 2020.4918
 Presentation över Luleå Live, KLF Hid: 2020.3460
 Kommunstabens beslutsförslag gällande medel för vinterfestival 2021, 

KLF Hid: 2020.4919
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-09-14 § 150 

KLF Hid: 2020.4967
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-09-14 § 172, KLF Hid: 2020.5030
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§ 179

Detaljplan för kv Bågsågen, del av Notviken 4:40
Ärendenr 2016/1367-3.1.2.7

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar anta detaljplan för del av Notviken 4:40 m.fl., 
Kvarteret Bågsågen. 

Reservationer
Thomas Söderström (L), Thomas Olofsson (L), Samuel Ek (KD), Carola Lidén 
(C), Dan Ankarholm (Sjvp), Arne Nykänen (C) och Liv Shange Moyo (RS) re-
serverar sig mot beslutet. 

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsen beslutade 2017-10-09 § 228 att ge Lindbäcks Boende AB 
markanvisning samt att ge stadsbyggnadsnämnden i uppdrag att upprätta 
detaljplan för del av Notviken 4:40, kvarteret Bågsågen. Detaljplanens syfte är 
att ge planmässiga förutsättningar för ny bostadsbebyggelse inom nytt plan-
område på Notviken. Detaljplanen medger sex flerbostadshus i 2 – 4 våningar. 
Byggnaderna skall utformas på ett vis som samspelar med naturen i området. 

Detaljplanen syftar även till att säkerställa allmänhetens tillgång till grönom-
rådet på fastighet Notviken 4:40 som angränsar till planområdet. Grönområ-
det kommer kunna angöras från gång- och cykelväg inom planområdet, samt 
från Stickvägen. Detaljplanen omfattar del av Notviken 4:40, samt fastigheter-
na Tumstocken 44 och Notviken 4:8. Planområdet är beläget inom ett grönom-
råde och är ca 3 ha. 

Under planprocessen har yttranden från närboende inkommit angående pla-
nerad bebyggelse, samt de ökade trafikflöden detaljplan medför. Planförslaget 
har justerats i avseende till placering av byggnader, samt placering av utfart 
från nytt planområde. Planens genomförande bedöms inte leda till betydande 
påverkan på trafiksituationen och bedöms inte leda till sådan påverkan på 
närområdet att det kan antas leda till risker för människors hälsa och säkerhet.

Detaljplanen bedöms inte strida mot översiktsplanens intentioner.
Detaljplanen handläggs enligt utökat förfarande i enlighet med plan- och 
bygglagen (2010:900). Utökat förfarande har valts då detaljplanen bedöms 
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vara av betydande intresse för allmänheten i och med att allmän platsmark, i 
detta fall grönområde, planläggs som kvartersmark för bostäder. 

Stadsbyggnadsnämnden har 2020-06-18 § 68 föreslagit kommunfullmäktige 
besluta anta detaljplan för del av Notviken 4:40 m.fl., Kvarteret Bågsågen.

Kommunstyrelsen har 2020-09-14 § 173 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
anta detaljplan för kv. Bågsågen, del av Notviken 4:40.

En skrivelse från närboende med synpunkter på förslaget har inkommit sedan 
ärendets behandling i kommunstyrelsen, bilaga KLF Hid: 2020.5357.

Sammanträdet
Samhällsutvecklingschef föredrar ärendet. 

Thomas Söderström (L) föreslår att ärendet återremitteras för att utreda de 
punkter som finns med i skrivelsen från närboende. 

Carola Lidén (C), Dan Ankarholm (Sjvp), Liv Shange Moyo (RS) och Samuel 
Ek (KD) stödjer Thomas Söderströms förslag om återremiss.

Anja Johansson (S), Lenita Ericson (S), Per Göransson (SD), Leslie Bailey (SD) 
och Ulrika Lundberg (V) föreslår bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer Thomas Söderströms förslag om återremiss under propo-
sition och finner att fullmäktige avslår förslaget. 

Votering begärs och genomförs där en ja-röst innebär att ärendet ska avgöras i 
dag och en nej-röst innebär att ärendet ska avgöras senare.

Efter rösträkning redovisar ordföranden att 61 röster har avgetts varav 46 ja-
röster och 15 nej-röster. Ordföranden finner därmed att fullmäktige har beslu-
tat att ärendet ska avgöras i dag. 

Ordföranden ställer slutligen kommunstyrelsens förslag under proposition 
och finner att fullmäktige bifaller förslaget. 

Dialog:
Dialog har förts enligt regelverket för detaljplaneprocessen med samråd och 
granskning av planförslaget. Samrådsmöte har hållits med närboende under 
samrådstiden
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Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Ett genomförande av planen bidrar till fler bostäder och motverkar inte målet 
om ökad jämlikhet.

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Antagande av detaljplanen anses inte motverka utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Förslaget påverkar klimatet både positivt och negativt. En förtätning i Luleå 
tätort ger förutsättningar till ett hållbart resande och nyttjande av befintlig 
infrastruktur. Plats för grönytor minskas. Nybyggande innebär
en ökad resursförbrukning samt ett ökat bygg- och rivningsavfall.

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Förslaget har en positiv påverkan för en starkare ekonomi för tillväxt där fler
bostäder ger förutsättningar för att fler kan bo i Luleå.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens protokoll 2017-10-09 § 228, KLF Hid: 2017.226
 Plankarta med bestämmelser, KLF Hid: 2020.4245
 Planbeskrivning, KLF Hid: 2020.4246
 Granskningsutlåtande, inklusive samrådsredogörelse, 

KLF Hid: 2020.4247
 Presentation Antagande, KLF Hid: 2020.4248
 Stadsbyggnadsnämndens protokoll 2020-06-18 § 68, 

KLF Hid: 2020.3588
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-08-17 § 118,

KLF Hid: 2020.4437
 Inkomna synpunkter ang detalplaneförslaget kv Bågsågen, 

KLF Hid: 2020.4939
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-09-14 § 173, KLF Hid: 2020.5031
 Skrivelse från närboende ang detaljplan för kv Bågsågen, 

KLF Hid: 2020.5357

Beslutet skickas till
Stadsbyggnadsnämnden
Kommunstabens samhällsutvecklingsenhet 
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§ 180

Aktieöverlåtelseavtal för Luleå Science Park
Ärendenr 2020/914-2.4.2.6

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige beslutar att godkänna aktieöverlåtelseavtal avse-

ende aktier i Luleå Science Park AB samt beslutar att förvärva aktier i 
enlighet med avtalet.

2. Medel för förvärvet sker via likvida medel.
3. Kommundirektören får i uppdrag att underteckna avtalet.

Sammanfattning av ärendet
Luleå Science Park AB ska i samverkan med kommunala aktörer, universitet, 
näringslivsbolag, fastighetsbolag och andra intressenter bidra till och verka för 
att skapa förutsättningar för etablering, utveckling av och tillväxt i kunskaps-
intensiva och innovativa företag vid Luleå Science Park och Luleå tekniska 
universitet.

Luleå Science Park AB ägs av Luleå Näringsliv AB, Luleå kommun, Aurorum 
Teknikbyn AB samt LTU Holding AB. Med anledning av att Luleå Näringsliv 
AB är under likvidation önskar bolaget överlåta aktierna till övriga delägare i 
Luleå Science Park AB. Samtliga delägare skulle då förvärva lika delar. Priset 
för aktierna uppgår till tiotusen (10 000) kronor för vardera köparen. Luleå 
kommuns aktieinnehav skulle efter förvärvet uppgå till 26 procent.

Kommunstyrelsen har 2020-09-14 § 185 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att godkänna aktieöverlåtelseavtal avseende Luleå Science Park AB och göra 
därtill tillhörande affärer.

Sammanträdet
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag under proposition och finenr 
att fullmäktige bifaller förslager. 

Dialog:
Dialog har förts mellan LTU Holding AB, Luleå Teknikbyn AB, Luleå Science 
Park AB samt Luleå kommun.

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Förslaget har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 
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Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Förslaget har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Förslaget har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Luleå Science Park AB har till syfte att verka för ökad tillväxt och utveckling. 
När en av ägarna har trätt i frivillig likvidation är det nödvändigt att hantera 
aktieägarfrågan. Övriga ägare har en samsyn om att en ny/nya ägare ska iden-
tifieras men behöver tid för att hitta rätt ägare och fatta beslut om detta. Som 
en snabb lösning köper övriga tre delägarna Luleå Näringslivs aktier för att 
ges tid att finna en ny långsiktig- och strategisk delägare.

Beslutsunderlag
 Aktieöverlåtelseavtal (bilaga), KLF Hid: 2020.4581
 Kommunstabens förslag avseende aktieöverlåtelseavtal, 

KLF Hid: 2020.4580
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-08-31 § 139, 

KLF Hid: 2020.4771
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-09-14 § 185, KLF Hid: 2020.5043

Beslutet skickas till
Luleå Science Park
Kommunstabens samhällsutvecklingsenhet
Kommunstabens ekonomienhet 
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§ 181

Förlängning av beslut deltagande på distans vid kommun-
fullmäktiges sammanträden
Ärendenr 2020/589-1.1.1.3

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige beslutar att tillåta deltagande på distans på kom-

munfullmäktiges och nämndernas sammanträden.
2. Beslutet gäller fr.o.m. 2020-10-01 t.o.m. 2020-12-31.
3. Ledamot som önskar delta på distans ska senast 3 vardagar i förväg 

anmäla detta till kommunfullmäktiges eller nämndens ordförande. 

Reservationer
Robert Lundqvist (RS), Leslie Bailey (SD), Per Tjärdalen (M), Dan Ankarholm 
(Sjvp), Sari Hedlund (M) och Sana Suljanovic (M) reserverar sig mot beslutet. 

Sammanfattning av ärendet
Kommunfullmäktige kan enligt kommunallagen tillåta att ledamöter deltar på 
distans på nämndernas och kommunfullmäktiges sammanträden. 

Kommunfullmäktige beslutade 2020-03-23 § 36 att tillåta deltagande på di-
stans vid nämndernas och utskottens sammanträden. Vidare tog fullmäktige 
beslut 2020-04-27 § 37 om att tillåta deltagande på distans vid kommunfull-
mäktiges sammanträden. Bägge besluten gäller fram till 2020-09-30. 

Det finns krav i kommunallagen för att deltagare ska räknas som närvarande 
på distans. Deltagandet ska i sådant fall ske genom ljud- och bildöverföring i 
realtid samt på ett sådant sätt att samtliga deltagare kan se och höra varandra 
och delta på lika villkor vilket anges i 5 kap. 16 § KL.

Grundtanken med att tillåta deltagande på distans på sammanträden är inte 
att det fysiska mötet ersätts med ett digitalt möte utan att enskilda ledamöter 
med exempelvis väldigt lång restid till sammanträdeslokalen kan undvika att 
resa vid varje tillfälle. 

Med anledning av den extraordinära händelse som spridningen av coronavi-
ruset medfört föreslås att deltagande på distans vid kommunfullmäktiges 
sammanträden tillåts för att den politiska beslutsprocessen ska kunna fortgå.
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Folkhälsomyndighetens rekommendationer för minskad smittspridning av co-
ronaviruset kvarstår året ut och kommunstaben bedömer att det arbetssätt 
som utvecklades under våren har uppfyllt kommunallagens intentioner med 
möjligheten att tillåta distansdeltagande samt har underlättat för de ledamöter 
som är i riskgrupp att fortsätta delta. Dock bedömer kommunstaben att de 
tekniska förutsättningarna för distansdeltagande inte finns i stadshuset idag 
och behöver säkerställas innan beslutet tas permanent. Kommunfullmäktiges 
arbetsordning behöver även ses över och revideras. Därför föreslås att även 
denna gång tidsbegränsa beslutet. 

Den enskilda ledamoten ansvarar själv för att tillhandahålla sin egen teknik 
såsom webbkamera och mikrofon för att kunna delta på distans. Inga medel 
finns idag avsatta för att utrusta sammanträdesrum med fullgod teknik för att 
genomföra möten på distans. 

Kommunstyrelsen har 2020-09-14 § 188 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att tillåta deltagande på distans på kommunfullmäktiges och nämndernas 
sammanträden. Beslutet föreslås gälla fr.o.m. 2020-10-01 t.o.m. 2020-12-31. 
Ledamot som önskar delta på distans ska senast 3 vardagar i förväg anmäla 
detta till kommunfullmäktiges ordförande. Ordföranden avgör om närvaro 
får ske på distans.

Sammanträdet
Bertil Bartholdson (V) och Nina Berggård (V) föreslår stryka den sista mening-
en om att ordföranden avgör om närvaro får ske på distans. 

Liv Shange Moyo (RS) föreslår en ändring av tredje punktens mening om an-
mälan enligt följande: ”Ledamot som önskar delta på distans ska senast helst 
anmäla sig tre vardagar i förväg.”

Malin Svedjeholm (MP), Lenita Ericson (S) och Carola Lidén (C) stödjer Bertil 
Bartholdsons förslag. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag punkt ett och två var för sig 
under proposition och finner att fullmäktige bifaller förslagen. 

Ordföranden ställer därefter kommunstyrelsens förslag och Bertil Barthold-
sons förslag gällande den tredje punkten mot varandra och finner att fullmäk-
tige bifaller Bertil Bartholdsons förslag. 

Votering begärs och genomförs där en ja-röst innebär bifall till kommunstyrel-
sens förslag och en nej-röst innebär bifall till Bertil Bartholdsons förslag. 
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Efter rösträkning redovisar ordföranden att 61 röster har avgetts varav 19-ja-
röster och 39 nej-röster. 3 ledamöter avstår från att delta i voteringen. Ordfö-
randen finner därmed att fullmäktige bifaller Bertil Bartholdsons förslag. 

Ordföranden ställer slutligen Liv Shange Moyos förslag om ändring av den 
tredje punkten under proposition och finner att fullmäktige avslår förslaget. 

Dialog:
Dialog har förts med kommunfullmäktiges presidium.

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Att tillåta distansdeltagande medger för förtroendevalda i riskgrupp att delta 
och skapar förutsättningar för att upprätthålla den demokratiska beslutspro-
cessen. 

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Förslaget har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
En viss indirekt påverkan kan finnas i form av minskade resor. 

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Förslaget kan bidra till att upprätthålla den ordinarie beslutsprocessen.

Beslutsunderlag
 Kommunfullmäktiges protokoll 2020-03-26 § 36, KLF Hid: 2020.1730
 Kommunfullmäktiges protokoll 2020-04-27 § 37, KLF Hid: 2020.2468
 Kommunstabens förslag avseende deltagande på distans, 

KLF Hid: 2020.4596
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-08-31 § 147, 

KLF Hid: 2020.4779
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-09-14 § 188, KLF Hid: 2020.5046

Beslutet skickas till
Samtliga nämnder 
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§ 182

Motion (KD) om medaljbonus
Ärendenr 2019/1003-1.1.1.5

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen. 

Reservationer
Jens Lundqvist (S), Maria Müller (S), Inger Boström (V), Emmeli Nybom (S), 
Anja Johansson (S), Emma Engelmark (S), Peder Lundkvist (S), Fredrik Bruhn 
(S), Annelie Ahlbäck (S), Lenita Ericson (S), Omar Jacobsson (S), Fredrik Hans-
son (S), Farida Jamshidi (S), Anna-Lena Andersson (S) och Bertil Bartholdson 
(V) reserverar sig mot beslutet. 

Sammanfattning av ärendet
Samuel Ek (KD), Sara Önneby Nordström (KD), Conny Sundström (KD) och 
Anette Asplund (KD) har lämnat in en motion där de lyfter den tradition som 
Luleå kommun har att gratulera elitlagen i hockey och basket med ett bidrag 
om 50 tkr vid SM-guld. 

Kommunfullmäktige har 2019-06-17 § 163 beslutat att motionen får ställas 
samt överlämnat den till kommunstyrelsen för beredning. 

Motionärerna menar att Luleå kommun ska glädjas och visa tacksamhet över 
de lag som tar medaljer men att det blir fel att betala ut pengar till föreningen 
som en form av bonus.

Motionärerna föreslår att Luleå kommun utreder möjligheten att avsluta tradi-
tionen som innebär utbetalning av pengar som en medaljbonus och istället tar 
fram förslag på ett annat mindre kostsamt sätt för att visa tacksamhet från 
kommunen.

Kommunstyrelsen beslutade 2019-11-04 § 266 att återremittera ärendet för att 
komplettera underlaget med mer information om vad som ingår i dagens me-
daljbonus samt uppvaktning av SM-vinster som i dag sker genom kultur- och 
fritidsförvaltningen och kommunstabens kommunikationskontor.
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Kommunstabens yttrande 
Luleå kommun har sedan 1996 betalat ut 50 tkr till elitlagen i hockey och bas-
ket vid SM-guld för att gratulera föreningen. De pengarna är den medaljbonus 
som elitlagen inom hockey och basket får vid SM-guld. 

Det finns en upparbetad ansvarsfördelning mellan olika förvaltningar om vem 
och hur framgångar ska uppmärksammas. Kultur- och fritidsnämnden upp-
märksammar föreningar/enskilda idrottare när de tagit guld på seniornivå. 
Tex SM, NM (nordiska mästerskapen), EM, VM och OS. De bevakar även kul-
turframgångar såsom Grammis, Augustpriset eller liknande priser. Ledare 
uppvaktas också. Kultur- och fritidsförvaltningen skickar i dessa fall blommor 
till föreningen från Luleå kommun. 

Kommunstyrelsen via kommunikationsenheten bevakar och uppvaktar andra 
framgångar såsom frisör-SM och kock-VM m.m. 

Luleå kommun gratulerar den enskilda Luleåbon eller föreningen med blom-
mor från Luleå kommun. Vanligen skickas blommorna direkt till en person 
men i vissa fall har föreningen/personen blivit inbjuden till stadshuset och 
kommunalrådet har överlämnat blommorna.  

Då det finns upparbetade rutiner för hur kommunen ska uppmärksamma 
idrottsliga framgångar på SM-nivå föreslår kommunstaben att även elitlagen 
inom hockey och basket ska ingå i kultur- och fritidsförvaltningens uppdrag 
att bevaka och gratulera föreningarna i enlighet med hur de uppmärksammar 
övriga SM-guld vilket är genom att blommor skickas till föreningen. 

Medel för medaljbonus har vanligtvis anvisats från kommunstyrelsens anslag 
för oförutsedda utgifter. Utifrån kommunens rådande ekonomiska läge och 
pågående effektiviseringar bör denna kostnad ses över.

Kommunstyrelsen har 2020-04-06 § 101 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att bifalla motionen. 

Sammanträdet
Samuel Ek (KD), Anders Josefsson (M), Per Göransson (SD), Thomas Söder-
ström (L), Carola Lidén (C), Liv Shange Moyo (RS), Paulina Koskenniemi 
(MP), Erland Nilsson (LpO), Leslie Bailey (SD) och Dan Ankarholm (Sjvp) 
föreslår bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Fredrik Hansson (S), Jan Peter Kostet (S), Nina Berggård (V) och Emmeli Ny-
bom (S) föreslår avslå motionen. 
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Beslutsgång
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag och Fredrik Hanssons förslag 
mot varandra och finner att fullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärs och genomförs där en ja-röst innebär bifall till kommunstyrel-
sens förslag och en nej-röst innebär avslag till kommunstyrelsens förslag.

Efter rösträkning finner ordföranden att 61 röster har avgetts varav 31 ja-rös-
ter och 30 nej-röster. Därmed finner ordföranden att fullmäktige bifaller kom-
munstyrelsens förslag. 

Dialog:
Kommunstabens kansli har samrått med kommunikationsenheten och kultur- 
och fritidsförvaltningen vid beredningen av ärendet. 

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Förslaget innebär att alla personer och föreningar som vinner ett SM-guld in-
om någon idrott uppvaktas på samma sätt av Luleå kommun. 

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Beslutet har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Beslutsunderlag
 Kommunstabens beslutsförslag gällande motion om medaljbonus, 

KLF Hid: 2020.1147
 Motion från Samuel Ek m.fl. (KD) KLF Hid: 2019.4222
 Kommunfullmäktiges protokoll 2019-06-17 § 163, KLF Hid: 2019.4507
 Kommunstyrelsens protokoll 2019-11-04 § 266, KLF Hid: 2019.7936
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-04-06 § 55, 

KLF Hid: 2020.1370
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-04-06 § 101, KLF Hid: 2020.2032

Beslutet skickas till
Motionärerna
Kommunstabens kansli
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Kommunstabens kommunikationsenhet 
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§ 183

Motion (MP) om Luleåprotokollet
Ärendenr 2019/947-1.1.1.5

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet till fullmäktiges samman-
träde 2020-09-29.  

Sammanfattning av ärendet
Malin Svedjeholm (MP) har skickat in en motion om ett klimatprotokoll i Lu-
leå. Förslaget innebär att kommunen utreder möjligheten att starta ett klimat-
protokoll som fungerar som ett nätverk av företag, offentliga verksamheter, 
universitet och föreningar som samverkar och inspirerar varandra i syfte att 
nå Luleås klimatmål.

Kommunfullmäktige har 2019-06-17 § 154 beslutat att motionen får ställas och 
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Kommunstabens avdelning demokrati och samhälles yttrande
Samhällsutveckling bedömer att förslaget innebär en närmare studie av Upp-
salas klimatprotokoll för att ta fram förslag på en variant som skulle kunna 
fungera i Luleå kommun. För att få underlag till svaret på motionen kontakta-
des Uppsala kommun. Uppsala har nått en utmärkt samverkan med externa 
aktörer för klimatfrågan i kommunen. Om Uppsala kommun hade funderat 
på att starta ett klimatprotokoll idag skulle de ha istället ha tagit ansatsen att 
arbeta för Agenda 2030 med de globala målen för hållbar utveckling. 

Kommunstyrelsen har 2020-04-06 § 105 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att avslå motionen. 

Sammanträdet
Ordföranden föreslår att bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträde 
2020-09-29. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 
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Dialog:
Dialog genomförd med Uppsala kommun.

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Förslaget innebär ett avslag och kan därför inte påverka utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Förslaget innebär ett avslag och kan därför inte påverka utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Förslaget innebär ett avslag och kan därför inte påverka utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Förslaget innebär ett avslag och kan därför inte påverka utvecklingsområdet.

Beskrivning av ärendet
Det finns tre styrande inriktningar för klimatfrågan i Luleå kommun:

 Luleå kommuns beslut att bli Borgmästarkommun med mål för minsk-
ning av de klimatpåverkande utsläppen med 60% till 2030.

 Ett av de övergripande målen till 2050 är Ingen klimatpåverkan.
 Ett av kommunfullmäktiges utvecklingsområden är minskad klimat-

påverkan.

Om Uppsalas klimatprotokoll
Uppsala klimatprotokoll är ett nätverk av företag, offentliga verksamheter, 
universitet och föreningar som samverkar och inspirerar varandra och andra 
för att nå Uppsalas klimatmål och bidra till en hållbar värld. 2010 bjöd Uppsa-
la kommun in lokalt verksamma aktörer från olika samhällssektorer och bran-
scher till att gemensamt anta klimatutmaningen. Idag har Uppsala klimatpro-
tokoll vuxit till att bli ett effektivt verktyg i arbetet mot Uppsalas långsiktiga 
klimatmål - fossilfritt Uppsala 2030 och klimatpositivt Uppsala 2050. Under 
nuvarande protokollsperiod, som pågår fram till 2021, har nätverket 37 med-
lemmar. Klimatprotokollet arbetar i protokollsperioder om tre år och har se-
dan starten kontinuerligt minskat de gemensamma utsläppen av växthusga-
ser. Under senaste programperioden som pågick hösten 2015 - våren 2018, 
minskade utsläppen med 10 procent.

Det praktiska arbetet i klimatprotokollet konkretiseras i olika fokusgrupper 
som bildas utifrån medlemmarnas intressen och behov. För att leda och stödja 
samverkan i Klimatprotokollet finns en processledning från Uppsala kom-
mun. Det finns även en samordningsgrupp med några av medlemmar, som 
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ger stöd till processledningen. Två gånger per år träffas miljö- och ledningsre-
presentanter från respektive medlem för diskussioner och beslut vid runda-
bordsmöten. Fyra gånger per år träffas klimatansvariga från respektive med-
lem för samverkan, utveckling och praktiskt arbete.

Uppsala kommuns klimatmål: År 2050 ska Uppsala vara klimatpositivt - ut-
släppen ska ha minskat med mer än 100 % jämfört med år 1990.

Slutsatser
Luleå kommun har klimatmål men en utveckling som idag inte verkar leda till 
att målen uppfylls. En samverkan med andra aktörer är mycket viktig för att 
omställningen ska gå i rätt riktning. Uppsalas klimatprotokoll är en samver-
kansform som har gett goda resultat. Men samtidigt finns ett behov att bygga 
upp samverkansformer även inom andra delar av arbetet för en hållbar ut-
veckling. Det är bättre att utveckla en samverkan med andra aktörer i syfte att 
nå Vision Luleå 2050 och våra övergripande mål till 2050.

Beslutsunderlag
 Motion (MP) om Luleåprotokollet, KLF Hid: 2019.4172
 Kommunstabens förslag avseende Luleåprotokollet, KLF Hid: 2020.878
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-02-24 § 38, 

KLF Hid: 2020.969
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-04-06 § 105, KLF Hid: 2020.2036
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§ 184

Motion (MP) om förstärkt klimatarbete i Luleå
Ärendenr 2019/551-1.1.1.5

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträ-
de 2020-09-29. 

Sammanfattning av ärendet
Paulina Koskenniemi (MP), Malin Svedjeholm (MP), Martin Karlsson (MP)
och Lothar Bellgardt (MP) har lämnat in en motion som föreslår åtgärder för
ett förstärkt klimatarbete. Motionärerna föreslår att en kommunövergripande
ledningsgrupp bildas, att alla förvaltningar och bolag tar fram mätbara delmål
och handlingsplaner för de åtgärder som krävs.

Kommunfullmäktige har 2019-03-25 § 106 beslutat att motionen får ställas och
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.

Kommunstabens samhällsutvecklingsenhets yttrande
Samhällsutveckling bedömer att ett förstärkt klimatarbete i kommunkoncer-
nen är nödvändigt för att uppfylla kommunfullmäktiges utvecklingsområde
och åtaganden i Borgmästaravtalet. Det finns tre styrande inriktningar för 
klimatfrågan i Luleå kommun:

 Luleå kommuns beslut att bli Borgmästarkommun med mål för minsk-
ning av de klimatpåverkande utsläppen med 60% till 2030.

 Ett av de övergripande målen till 2050 är Ingen klimatpåverkan.
 Ett av kommunfullmäktiges utvecklingsområden är Minskad klimat-

påverkan.

I beslutet om strategisk plan och budget fick kommundirektören ett särskilt
utredningsuppdrag för att utvecklingsområdet Minskad klimatpåverkan skul-
le nå ett mer positivt resultat. I detta uppdrag uttrycktes även ett uppdrag till 
alla verksamheter, att delta aktivt och samordnat.

Kommunstyrelsen har 2020-04-06 § 104 föreslagit kommunfullmäktige
besluta att bifalla den första punkten i motionen d.v.s. att låta inrätta en kom-
munövergripande ledningsgrupp med uppdrag förankrat i kommunledning-
en att nå Luleå kommuns klimatmål. Motionens andra och tredje föreslås av-
slås.
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Sammanträdet
Ordföranden (M) föreslår bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträde 
2020-09-29. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Dialog:
Dialog har skett mellan kommunstabens avdelningar.

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Föreslaget beslut har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Föreslaget beslut har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Föreslaget beslut har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Föreslaget beslut har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Beslutsunderlag
 Motion (MP) om förstärkt klimatarbete i Luleå, KLF Hid: 2019.2086
 Kommunstabens beslutsförslag gällande motion om förstärkt klimatar-

bete i Luleå, KLF Hid: 2019.876
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-03-09 § 83, 

KLF Hid: 2020.1344
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-04-06 § 104
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§ 185

Motion (MP) gällande servering av vegankost i kommu-
nens skolverksamheter
Ärendenr 2019/1252-1.1.1.5

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga motionen till fullmäktiges sam-
manträde 2020-09-29. 

Sammanfattning av ärendet
Paulina Koskenniemi (MP) har via Malin Svedjeholm (MP) lämnat in en
motion om vegankost i skolverksamheten. Motionären menar att servering av 
vegansk kost i skolan kan minska antalet specialkoster samt bidra till en håll-
bar konsumtion ur ett klimatperspektiv. 

Motionären föreslår att Luleå kommun ska servera vegankost till dem som
önskar det inom kommunens skolverksamheter. Barn- och utbildningsförvalt-
ningen anser att man redan tillgodoser det önskemål som motionären framför 
och föreslår därför att avslå till motionen.

Kommunfullmäktige har 2019-09-23 § 188 beslutat att motionen får ställas och 
överlämnat den till kommunstyrelsen för beredning. 

Kommunstaben har begärt in yttrande från barn- och utbildningsnämnden.

Barn- och utbildningsnämndens yttrande
Barn- och utbildningsnämnden har gett Måltidsservice i uppdrag att utreda 
möjligheten till vegansk kost genom exempelvis en buffémodell och återrap-
portera till nämnden. Måltidsservice fick uppdraget i samband med att ”Stra-
tegi för måltidsverksamhet” upprättades. 

Hösten 2019 aktualiserades frågan gällande vegansk kost, då en ny rutin för 
ansökan om specialkost via e-tjänst påbörjades. E-tjänsten startades för att 
säkerställa att elever med behov av specialkost skulle få säker mat. Mycket av 
den specialkost som tillagades var andra individuella koster där gästen sakna-
de överkänslighet eller allergier. Dessa tar mycket tid i anspråk vid tillagning 
och servering samt innehåller kostnadsdrivande speciallivsmedel. För att kva-
litetssäkra tillagningen för allergiker och andra som kan bli sjuka av fel mat 
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såg Måltidsservice över utbudet av tillagad kost. Måltidsservice ser att det är 
ett fåtal elever på gymnasiet som efterfrågar vegansk kost.  

Måltidsservice erbjuder dagligen vegansk kost via buffémodell. Gästen er-
bjuds att själv komponera sin veganska måltid genom att plocka ihop kompo-
nenterna från de olika maträtterna, salladsbuffén och de tillbehör som serve-
ras i skolrestaurangen.

Vid skolrestauranger serveras två rätter varav den ena är lakto-/ovo-vegeta-
risk, det vill säga som ibland kan innehålla mjölk och/eller ägg. Vissa dagar är 
huvudkomponenten vegansk. Potatis, ris, matgryn och pasta samt de flesta 
komponenter i salladsbuffén kan ätas av veganer. Dagligen serveras olika 
brödsorter, mjölkfritt margarin och mjölkfri dryck som är veganska. Införan-
det av två maträtter och ständiga förbättringar av Måltidsservices menyer har 
reducerat antalet tillagade specialkoster.

Inom Måltidsservices uppdrag tas hänsyn till hållbara livsmedelsval genom 
att minska konsumtionen av kött och istället servera mera av vegetabiliska 
proteinkällor. Det har införts en köttfri vardag i veckan samt att säsongsan-
passade livsmedel används. 

Barn- och utbildningsnämnden har 2020-02-26 § 21 föreslagit kommunfull-
mäktige besluta att avslå motionen med hänvisning till att det redan görs.

Kommunstyrelsen har 2020-04-06 § 102 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att avslå motionen med hänvisning till att det redan görs. 

Sammanträdet
Ordföranden (M) föreslår bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträde 
2020-09-29. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag
 Kommunfullmäktiges protokoll 2019-09-23 § 188, KLF Hid: 2019.6050
 Motion (MP) gällande servering av vegankost i kommunens skolverk-

samheter, KLF Hid: 2019.6050
 Barn- och utbildningsnämndens protokoll 2020-02-26 § 21, 

KLF Hid: 2020.1190
 Protokollsanteckning Thomas Söderström (L), KLF Hid: 2020.1291
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 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-03-23 § 57, 
KLF Hid: 2020.1638

 Kommunstyrelsens protokoll 2020-04-06 § 102, KLF Hid: 2020.2035
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§ 186

Motion (MP) om att upprätta en kommunal koldioxidbud-
get
Ärendenr 2019/1734-1.1.1.5

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga motionen till fullmäktiges sam-
manträde 2020-09-29.

Sammanfattning av ärendet
Paulina Koskenniemi (MP) har lämnat in en motion om att upprätta en kom-
munal koldioxidbudget. Motionären föreslår en koldioxidbudget som omfat-
tar hela kommunens geografiska yta i syftet att komplettera Luleå kommuns 
mål om att bli fossilfritt och att tydligt visa var och hur utsläppen kan minska.

Kommunfullmäktige har 2019-12-16 § 250 beslutat att motionen får ställas och 
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2020-03-09 § 43 att återremittera 
ärendet för att komplettera det med inhämtade synpunkter och erfarenheter 
från kommuner som har upprättat en kommunal koldioxidbudget. 

Samhällsutvecklingsenheten har kompletterat beslutsförslaget med efterfrå-
gad information.

Yttrande från kommunstabens avdelning demokrati & samhälle
Samhällsutvecklingsenheten bedömer att en koldioxidbudget är ett omfattan-
de arbete som troligen inte ger en förstärkning av det lokala klimatarbetet.

Ett arbete för att ta fram färdplaner, dels för kommunen som organisation och 
dels i samverkan med andra aktörer för det geografiska området Luleå kom-
mun, bör ge en större nytta för klimatarbetet än en koldioxidbudget. En färd-
plan innehåller alla de åtgärder som behövs för att nå det nationella målet om 
ett klimatneutralt samhälle 2045. Flera branscher som stålindustrin, åkerinä-
ringen, cementbranschen med flera har färdplaner. Färdplaner innehåller för-
slag på åtgärder men också bedömningar av de hinder som finns för genomfö-
randet. Från en färdplan kan sedan åtgärder till Borgmästaravtalet väljas ut 
för genomförande och rapporteras in till avtalet.
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Det finns tre styrande inriktningar för klimatfrågan i Luleå kommun:

 Luleå kommuns beslut att bli Borgmästarkommun med mål för minsk-
ning av de klimatpåverkande utsläppen med 60% till 2030.

 Ett av de övergripande målen till 2050 är Ingen klimatpåverkan.
 Ett av kommunfullmäktiges utvecklingsområden är Minskad klimat-

påverkan.

Erfarenheter av arbete med kommunal koldioxidbudget
Uppsala Universitet har under drygt två år drivit ett projekt med ett antal 
kommuner för att göra kommunala koldioxidbudgetar. Den globala koldiox-
idbudgeten är den begränsade totala mängd koldioxid som kan släppas ut till 
atmosfären för att klara ett visst temperaturmål. Det betyder att 1,5 och 2-gra-
dersmålet kan brytas ner och fördelas i tid och rum i form av nationella, regio-
nala, och lokala koldioxidbudgetar. I samarbete med svenska kommuner och 
regioner har lokala och regionala koldioxidbudgetar beräknats. Koldioxidbud-
getarna gäller för åren 2020-2040 och anger en årlig minskningstakt i linje med 
Parisavtalet. Efter 2040 måste utsläppen fortsätta att sjunka mot noll.

Det svenska projektet inleddes år 2017 med att Järfälla kommun tog kontakt 
med Uppsala Universitet med en förfrågan om att beräkna en koldioxidbud-
get för kommunens geografiska område. Kommunen ville förstå vilka ut-
släppsminskningar som krävs för att kommunens mål skulle kunna sägas vara 
i linje med Parisavtalet. När denna första beräkning var klar tog fler kommu-
ner samt län och regioner kontakt för att få budgetar beräknade. Detta resulte-
rade i ett samarbete med 17 kommuner och regioner under 2018 och ytterliga-
re ca 12 st under 2019. Grunden för beräkningarna som görs i en koldioxid-
budget är uppgifter från offentlig statistik, ovanpå den läggs sedan en ”minsk-
ningskurva”. 

Uppföljningen av projektet visar att de flesta av kommunerna och regionerna 
främst använder budgeten som ett kompletterande underlag i det ordinarie 
klimatarbetet. Vidare ser många på budgeten som ett sätt att visa och kommu-
nicera att utsläppen behöver minska drastiskt varje år. Man ser även att en 
koldioxidbudget kan användas för att visa att kommun, näringsliv, civilsam-
hälle, och medborgare delar på samma utsläppsutrymme. Det gör budgetarna 
till ett potentiellt effektivt verktyg i arbetet med att samla aktörer och bygga 
en gemensam ansvarskänsla för klimatfrågan. Det verkar samtidigt som att 
kommuntjänstemän upplever att kommunen som organisation i dagsläget 
saknar rådighet att driva igenom den omställningstakt som föreslås i koldiox-
idbudgetramverket. Koldioxidbudgetrapporterna har främst stannat på tjäns-
temannanivå och få kommuner har än så länge beslutat politiskt om att följa 
ramverket.
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Kommunstyrelsen har 2020-05-11 § 122 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att avslå motionen med hänvisning till att det pågår ett arbete för Borgmäs-
taravtalet och att förslaget bedöms inte ge en förstärkning av det lokala kli-
matarbetet.

Sammanträdet
Ordföranden (M) föreslår bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträde 
2020-09-29. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Dialog:
Dialog har skett mellan kommunstabens avdelningar och med stadsbyggnads-
kontoret.

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Förslaget till beslut påverkar inte utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Förslaget till beslut påverkar inte utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Förslaget har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
Förslaget har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Beslutsunderlag
 Motion (MP) om kommunal koldioxidbudget, KLF Hid: 2019.8512
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-03-09 § 43, 

KLF Hid: 2020.1360
 Kommunstabens förslag till beslut avseende motion (MP) om kommu-

nal koldioxidbudget, KLF Hid: 2020.2175
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020- 04- 27 § 74,

KLF Hid: 2020.2342
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-05-11 § 122, KLF Hid: 2020.2591 
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§ 187

Motion (RS) om att Luleå Hamn utträder ur Sveriges Ham-
nar
Ärendenr 2019/454-1.1.1.5

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till fullmäktiges samman-trä-
de 2020-09-29.

Sammanfattning av ärendet
Jonas Brännberg (RS) och Liv Shange Moyo (RS) har inkommit med en mot-
ion om att Luleå Hamn utträder ur Sveriges Hamnar. 

Rättvisepartiet socialisterna föreslår att kommunfullmäktige beslutar att ge-
nom ett extra ägardirektiv ge Luleå Hamn i uppdrag att går ur Sveriges Ham-
nar som medlemsorganisation i väntan på att Sveriges Hamnar respekterar 
grundläggande fackliga rättigheter.

Kommunstabens kansli har begärt in ett yttrande från Luleå Hamn AB.

Luleå Hamn ABs yttrande
Luleå Hamn AB är medlem i bransch- och arbetsgivarföreningen Sveriges 
Hamnar sedan lång tid. Förutom Luleå Hamn är alla Sveriges 53 allmänna 
hamnar medlemmar i Sveriges Hamnar. Sveriges Hamnar bedrivs som en 
demokratisk förening där alla medlemmar har både rätt att rösta samt rätt att 
via stämman utse representanter till styrelser mm. Som medlemmar i Sveriges 
Hamnar får Luleå Hamn bland annat stöd i arbetsrättsliga frågor, stöd och 
information om lagar/regler, beslut, utredningar arbetsmiljöfrågor med mera 
som sker utanför Luleå Hamns egna blickfält. Sveriges Hamnar utgör dess-
utom en viktig remissinstans för regering och myndigheter i frågor gällande 
sjöfart och hamnverksamhet. Denna hjälp och denna påverkansmöjlighet är av 
mycket stort värde för Luleå Hamn.

För Luleå Hamn är hållbarhet ett kärnvärde som är mycket viktigt – vi skall 
vara den ”Hållbara länken till världen” för våra kunder och näringslivet i vår 
region. Luleå Hamn skall vara hållbart ur alla tre perspektiv, socialt, ekono-
miskt och miljömässigt. 
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Socialt skall vi vara en ansvarsfull arbetsgivare som skapar bra arbetsförhål-
landen för vår personal och ger dem inflytande i sin vardag utifrån den svens-
ka arbetsmarknadsmodellen. För att detta skall fungera krävs en samverkan 
mellan arbetsgivare och fack. Från tid till annan uppstår meningsskiljaktighe-
ter i frågor och då har alla parter möjlighet till att begära förhandlingar. Denna 
svenska modell hedrar Luleå Hamn och även vår arbetsgivarförening Sveriges 
Hamnar. När meningsskiljaktigheterna är så stora att en konflikt inträffar kan 
opartiska medlare inkallas – vilket även skett i konflikten mellan Sveriges 
Hamnar och Hamnarbetarförbundet under början av 2019. Dessa opartiska 
medlare från Medlingsinstitutet har lämnat flera avtalsförslag till parterna för 
att lösa konflikten – Sveriges Hamnar har sagt ja till alla förslag och Hamnar-
betarförbundet har sagt nej. Slutligen nåddes ett avtal – ett s.k. andrahandsav-
tal med Hamnarbetarförbundet. Detta kollektivavtal är likalydande med det 
förstahandsavtal som Sveriges Hamnar haft i årtionden med Transportarbe-
tarförbundet.

För medarbetare i hamnar gäller samma rättigheter som för arbetstagare på 
andra arbetsplatser att via sin kollektivavtalspart utse skyddsombud. Så har 
även i svenska hamnar skyddsombud utsetts av arbetstagarnas kollektivav-
talspart – Transportarbetareförbundet. Att utse skyddsombud med sina sär-
skilda rättigheter är en kollektivavtalad rättighet som tillkommer arbetstagar-
na genom kollektivavtalet. Luleå Hamn tycker denna ordning på arbetsmark-
naden är mycket bra och vi har stor nytta av engagerade skyddsombud. 

Fram tills kollektivavtal träffades under våren 2019 har Hamnarbetarförbun-
det inte sedan 1972 haft något kollektivavtal med Sveriges Hamnar. 
Frågan om skyddsombud har under denna tid hanterats olika i olika hamnar. 
Den ”utestängningspolicy” som motionärerna syftar på är sannolikt att Sveri-
ges Hamnar som central kollektivavtalspart börjat tillämpa denna kollektivav-
talade rättighet för sin kollektivavtalspart – Transportarbetareförbundet, inte 
för andra ej kollektivavtalade parter. Detta är ur Luleå Hamns synvinkel helt i 
linje med kollektivavtalets intentioner då ett kollektivavtal ger både rättighe-
ter och skyldigheter som endast tillkommer avtalets parter. Skyddsarbete och 
arbetssäkerhet är i alla stycken arbetsgivarens ansvar och där är en god sam-
verkan mellan arbetsgivare, medarbetare och fackliga organisationer en 
grundbult för att arbetsmiljön skall vara bra och ständigt förbättras. Luleå 
Hamns syn är att ett medlemskap i Sveriges Hamnar hjälper oss att upprätt-
hålla en god arbetsmiljö och att vi är och förblir socialt hållbara.

För att Luleå Hamn skall kunna vara ekonomiskt hållbart krävs att företaget 
kan ha marknadsanpassade villkor på alla områden. Detta gäller även för an-
ställningsvillkor och kollektivavtal. Luleå Hamn kan genom sitt medlemskap i 
Sveriges Hamnar vara med i det kollektivavtal som gäller inom hamnbran-
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schen och på så sätt medverka till en ekonomisk stabilitet för bolaget och dess 
anställda. 

Den miljömässiga hållbarheten stärks även den genom medlemskapet i Sveri-
ges Hamnar. I Sveriges Hamnars regi bedrivs ett gemensamt arbete som inne-
fattar alla Sveriges 53 hamnar. Arbetet drivs bland annat genom olika forum, 
t.ex. oljehamnsforum där kunskaps- och erfarenhetsutbyte är centrala delar av 
den kompetensutveckling som sker för personalen i hamnarna. Utöver detta 
så är Sveriges Hamnar även delägare, tillsammans med Transportarbetarför-
bundet, till TYA som bedriver utbildning för alla hamnarbetare när det gäller 
arbetsmiljöfrågor. 

Luleå Hamns mening är att vår arbetsgivarförening, Sveriges Hamnar, i alla 
stycken respekterar och står upp för fackliga rättigheter och den svenska ar-
betsmarknadsmodellen.

Luleå Hamn har stora fördelar av att vara medlem i en kollektivavtalande 
arbetsgivarorganisationen Sveriges Hamnar varför vi föreslår att kommunfull-
mäktige avslår motionen om att Luleå Hamn skall lämna Sveriges Hamnar.

Kommunstyrelsen har 2020-05-11 § 120 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att avslå motionen om att Luleå Hamn ska lämna Sveriges Hamnar.

Sammanträdet
Ordföranden (M) föreslår bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträde 
2020-09-29. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag
 Motion (RS) angående att Luleå Hamn ska utträda ur Sveriges Ham-

nar, KLF Hid: 2019.2078
 Kommunstabens beslutsförslag angående motion om att Luleå Hamn 

ska utträda ur Sveriges Hamnar, KLF Hid: 2020.1879
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-04-06 § 65,

KLF Hid: 2020.2003
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-05-11 § 120, KLF Hid: 2020.2589
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§ 188

Motion (C) om välkomstskyltar
Ärendenr 2020/34-1.1.1.5

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträ-
de 2020-09-29. 

Sammanfattning av ärendet
Eric Lundvall (C) och Ingrid Vesterlund (C) har lämnat in en motion om väl-
komstskyltar. Motionärerna vill att infarterna till Luleå kommun ska visa på 
en attraktiv stad och hälsa besökare välkomna, och menar att dagens skylt-
ning inte är tillräckligt bra. En ny utformning av skyltar föreslås göras genom 
tävlingar för grundskoleelever. 

Motionen föreslår att uppdra till miljö- och byggnadsnämnden att ta fram 
välkomstskyltar för alla större infarter till Luleå kommun, inkluderande infor-
mation om tomgångskörning. 

Vidare föreslår motionärerna att uppdra till miljö- och byggnadsnämnden att 
sätta upp digitala informationsskyltar om aktuell samhällsinformation i an-
slutning till välkomstskyltarna. 

Kommunfullmäktige har 2020-01-27 § 11 beslutat att motionen får ställas och 
överlämnat den till kommunstyrelsen för beredning.

Kommunstabens yttrande
Luleå kommun har i dagsläget åtta välkomstskyltar vid infarterna till Luleå. 
Fyra av skyltarna är placerade runt centrum inklusive Luleå Airport och övri-
ga fyra skyltar är placerade vid E4:an och väg 97 i höjd med Gammelstad.

Mätning av trafik vid de infarter som följs upp statistiskt:

Bilmätningar årsvis i Luleå Kommun, vardagsmedeldygn v.39
2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019

Gata Sträcka
Bergnäsbron västra brofästet 17581 17178 17389 17430 17028 17600 17771 17619 16543 16963
Bodenvägen Svartövägen-Gammelstadsvägen 22927 22167 21565 21922 23157 25310 23303 20230 21156 19179
Bodenvägen Haparandavägen-av-/påfart Spantgatan 22534 23814
Haparandavägen Universitetsvägen - Vänortsvägen 7141
Haparandavägen Midgårdsvägen-Björkskataleden 13459 13715

Mätning av passerade fordon vid infarter till Luleå centrum vardagsmedeldygn v 39 2010-
2019.
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Alla skyltar består av en fast bild och ett utbytbart textbudskap. Skyltarna runt 
centrum har Luleå kommuns profilbild som fast bild (en vinter- respektive 
sommarvariant) och skyltarna runt Gammelstad har världsarvets symbol. 
Skyltarna med världsarvets symbol får inte byta bild/utseende enligt avtal 
med Unesco från 1995 när världsarvet bildades. När det gäller övriga fyra 
centrumskyltar pågår för närvarande ett arbete med att uppdatera profilbil-
den som kommer att vara klart inom kort.

Därför förslår kommunstaben avslag för den del av motionen som rör väl-
komstskyltarnas utformning.

Förslaget att komplettera alternativt ersätta välkomstskyltarna med digitala 
informationsskyltar är i grunden bra, men skulle innebära en hög investe-
ringskostnad. Kostnaden för en digital skärm ligger på 33 000 kronor per 
kvadratmeter. Det innebär att totalpriset för att byta en skylt skulle hamna på 
ungefär 500 000 kronor, beroende på storlek, vilket skulle ge en kostnad för 
kommunen på beräknat två miljoner kronor för att byta fyra skyltar. 

I dagsläget har endast de fyra centrumskyltarna elförsörjning. Ska alla åtta 
skyltar digitaliseras tillkommer kostnad för framdragning av el.

Vid byte till digitala välkomstskyltar krävs också bygglov samt tillstånd från 
Trafikverket utifrån trafiksäkerhetsaspekten.

Kommunens driftskostnad för nuvarande välkomstskyltar består av byte av 
textbudskap samt byte av sommar- respektive vinterbild. Förra året uppgick 
den kostnaden till cirka 65 000 kronor. Bytena sköts av ett lokalt skyltföretag.

På grund av den höga investeringskostnaden föreslår kommunstaben därför 
avslag även för den del av motionen som rör digitala informationsskyltar.

Kommunstyrelsen har 2020-05-11 § 121 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att avslå motionen. Vid ärendets behandling i kommunstyrelsen reserverade 
sig Carola Lidén (C) mot beslutet. 

Sammanträdet
Ordföranden (M) föreslår bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträde 
2020-09-29. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 
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Dialog:
Samråd har skett med stadsbyggnadsförvaltningen.

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet
Förslaget har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser
Förslaget har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan
Förslaget har ingen påverkan på utvecklingsområdet.

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt
En digital skyltning skulle kräva mindre manuell handpåläggning men högre 
initial kostnad. 

Beslutsunderlag
 Motion (C) om välkomstskyltar, KLF Hid: 2020.107
 Kommunstabens förslag till beslut avseende motion (C) om välkomst-

skyltar, KLF Hid: 2020.2174
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-04-27 § 73,

KLF Hid: 2020.2341
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-05-11 § 121, KLF Hid: 2020.2590
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§ 189

Snabbinterpellation(C) om markanvisning av kvarteret 
Bävern
Ärendenr 2020/1020-1.1.1.6

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till fullmäktiges 
sammanträde 2020-09-29. 

Sammanfattning av ärendet
Mattias Nilsson (C) har inlämnat en interpellation gällande markanvisning av 
kvarteret Bävern ställd till kommunstyrelsens ordförande.

Interpellationen inkom mer än två veckor före fullmäktiges sammanträde och 
behandlas som en snabbinterpellation. 

Interpellanten ställer hänvisar till avsiktsförklaringen gällande kvarteret 
Bävern och ställer följande frågor till kommunstyrelsens ordförande. 

1. Varför tänker kommunledningen avvika från de beslutade riktlinjerna 
för markanvisningar?

2. Hur ser den ekonomiska uppgörelsen ut mellan Luleå kommun och de 
inblandade företagen? Följer kommunden de beslutade 
prissättningsnivåerna i zon A vid försäljning av denna tomtmark? 

3. Vilka fördelar ser kommunledningen med att göra en direktanvisning i 
stället för ett jämförelseförfarande eller en markanvisningstävling av 
en attraktiv tomt som kv Bävern? 

Sammanträdet
Ordföranden (M) föreslår bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträde 
2020-09-29. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag
 Interpellation (C) gällande markanvisning av kvarteret Bävern, 

KLF Hid: 2020.4243
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§ 190

Snabbinterpellation (V) angående Svartöstadens Folkets 
Hus Blackis
Ärendenr 2020/1041-1.1.1.6

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträ-
de 2020-09-29. 

Sammanfattning av ärendet
Bertil Bartholdson (V) och Christer Stenberg (V) har inlämnat en interpellation 
angående Svartöstadens Folkets Hus, ”Blackis” ställd till kommunstyrelsens 
ordförande. 

Interpellationen inkom mer än två veckor före fullmäktiges sammanträde och 
behandlas som en snabbinterpellation. Svar föredras vid fullmäktiges sam-
manträde 2020-08-31. 

Interpellanterna menar att Svartöstadens Folkets Hus, ”Blackis” är i förfall och 
ställer följande frågor till kommunstyrelsens ordförande: 

1. Vilket ansvar har Luleå kommun som fastighetsägare för förfallet av 
Svartöstadens Folkets Hus? 

2. Hur ser planen ut när det gäller framtiden för Blackis? 

Sammanträdet
Ordföranden (M) föreslår bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträde 
2020-09-29. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag
 Interpellation (V) gällande Svartöstadens Folkets Hus, 

KLF Hid: 2020.4328
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§ 191

Interpellation (SD) gällande styrning av kommunstaben 
2020
Ärendenr 2020/1049-1.1.1.6

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträ-
de 2020-09-29. 

Sammanfattning av ärendet
Per Göransson (SD) har inlämnat en interpellation gällande styrning av kom-
munstaben ställd till kommunstyrelsens ordförande. 

Interpellationen inkom mer än två veckor före kommunfullmäktiges samman-
träde och behandlas som en snabbinterpellation. Svar föredras vid fullmäkti-
ges sammanträde 2020-08-31. 

Per Göransson (SD) beskriver att det inte finns någon verksamhetsplan för 
kommunstaben år 2020 som är beslutad i kommunstyrelsen. Med anledning 
av detta frågar Per Göransson kommunstyrelsens ordförande:

- Var är verksamhetsplanen för kommunstaben 2020?

Sammanträdet
Ordföranden (M) föreslår bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträde 
2020-09-29. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag
 Interpellation (SD) om styrning av kommunstaben, KLF Hid: 2020.4726
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§ 192

Snabbinterpellation (SD) angående Luleå Näringliv AB 
samt Besök i Luleå AB (Visit Luleå)
Ärendenr 2020/1051-1.1.1.6

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträ-
de 2020-09-29. 

Sammanfattning av ärendet
Per Göransson (SD) har lämnat in en interpellation gällande Luleå Näringsliv 
AB och Besök i Luleå AB ställd till kommunstyrelsens ordförande. 

Interpellationen inkom mer än två veckor före fullmäktiges sammanträde och 
behandlas som en snabbinterpellation. Svar föredras vid fullmäktiges sam-
manträde 2020-08-31. 

Per Göransson (SD) beskriver att Luleå Näringsliv AB ansökte om likvidation 
hos bolagsstämman 2020-03-10 samt att Besök i Luleå AB (Visit Luleå) ansökte 
om detsamma 2020-05-18. Per Göransson hänvisar till ett beslut i kommunfull-
mäktige 2019-08-26 som anger att bolagen skulle förvärvas av kommunen och 
menar att kommunens representanter vid bolagsstämmorna har röstat i strid 
med fullmäktiges beslut när bolagsstämmorna beslutade om likvidation av 
bolagen. Följande frågor ställs till kommunstyrelsens ordförande: 

1. Hur anser du dig som kommunens högsta representant ha biträtt kom-
munfullmäktiges beslut om förvärv av bolaget vid Luleå Näringsliv 
ABs samt Besök i Luleå ABs bolagsstämmor?

2. Var är beslutet om att Lenita Ericson är den legala företrädaren för Lu-
leå kommun på bolagsstämman för Luleå Näringsliv AB och Besök i 
Luleå AB?

3. Hur tycker du att det skriftliga förslaget om likvidation avgett av Luleå 
Näringsliv ABs styrelse ställer sig mot det beslut som togs i KF om 
uppköp?

4. Varför är förslaget på likvidation av Luleå Näringsliv daterat 11 mars 
2020 då bolagsstämman hölls en dag tidigare?

5. Vad anser du om att det antecknas i protokollet från Besök i Luleå AB 
den 18 maj 2020 att samtliga beslut varit enhälliga med tanke på det 
mandat KF gav 2019-08-26?
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6. Varför är inte Luleå kommuns intressen tillika kommunfullmäktiges 
beslut tillvaratagna på bolagsstämman samt i styrelsen där du är per-
sonligen förtroendevald som ledamot?

7. Hur ser du som kommunstyrelsens ordförande på den demokratiska 
beslutsordningen i Sverige?

Sammanträdet
Ordföranden (M) föreslår bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträde 
2020-09-29. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag
 Interpellation (SD) gällande Luleå Näringsliv AB och Besök I Luleå AB 

(Visit Luleå), KLF Hid: 2020.4377
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§ 193

Snabbinterpellation (L) om entreprenörskap och företagan-
de
Ärendenr 2020/1208-1.1.1.6

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträ-
de 2020-09-29. 

Sammanfattning av ärendet
Thomas Söderström (L) har inlämnat en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande om entreprenörskap och företagande. Interpellationen inkom mer 
än två veckor före kommunfullmäktiges sammanträde och behandlas som en 
snabbinterpellation. Svar föredras vid kommunfullmäktige 2020-09-28. 

Interpellanten menar att det behöver göras mer inom det entrepreniörella tän-
kandet och lärandet i Luleå och även göra satsningar på att få bort osjyst kon-
kurrens mellan kommun och företag, se till att fler kvinnor startar företag och 
andra insatser inom området. 

Thomas Söderström frågar kommunstyrelsens ordförande: 

Vilka initiativ avser kommunalrådet att ta i syfte att stärka och utveckla entreprenör-
skap och företagande i Luleå kommun?

Sammanträdet
Ordföranden (M) föreslår bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträde 
2020-09-29. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag
 Interpellation (L) om entreprenörskap och företagande, 

KLF Hid: 2020.4959
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§ 194

Interpellation (L) angående kvarteret Bävern och försälj-
ningspris
Ärendenr 2020/1220-1.1.1.6

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträ-
de 2020-09-29. 

Sammanfattning av ärendet
Thomas Söderström (L) har inlämnat en interpellation angående försäljnings-
priset vid en framtida försäljning av kvarteret Bävern. Interpellationen inkom 
mer än två veckor före fullmäktiges sammanträde och svar föredras vid kom-
munfullmäktige 2020-09-28.

Thomas Söderström hänvisar till en tidningsartikel där tidigare kommunalråd 
uttalade sig om priset på marken vid en framtida försäljning av kvarteret Bä-
vern 1 och ställer följande fråga till kommunstyrelsens ordförande: 

Varför ska vi nu använda den ordinarie taxan och vad har förändrats sedan augusti 
2018 från vad dåvarande kommunalråd meddelade?

Sammanträdet
Ordföranden (M) föreslår bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträde 
2020-09-29. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag
 Interpellation om försäljningspriset för kvarteret Bävern, 

KLF Hid: 2020.4993
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§ 195

Fråga (L) gällande kvarteret Bävern 1
Ärendenr 2020/1221-1.1.1.6

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträ-
de 2020-09-29. 

Sammanfattning av ärendet
Thomas Söderström (L) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande 
om kvarteret Bävern. En fråga besvaras muntligt vid kommunfullmäktiges 
sammanträde 2020-09-28. 

Thomas Söderström menar att inget svar har getts gällande vem som tidigare 
har ”skakat hand” med byggaktörerna inom avsiktsförklaringen för kvarteret 
Bävern och frågar kommunstyrelsens ordförande: 

Har du skakat hand med de fyra aktuella bolagen och kommit överens om en avsikts-
förklaring?

Sammanträdet
Ordföranden (M) föreslår bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträde 
2020-09-29. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag
 Fråga gällande kvarteret Bävern, KLF Hid: 2020.4994
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§ 196

Interpellation (L) om utveckling av Gültzauudden
Ärendenr 2020/1245-1.1.1.6

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till fullmäktiges 
sammanträde 2020-09-29. 

Sammanfattning av ärendet
Thomas Söderström (L) har lämnat in en interpellation om utveckling av 
Gültzauudden. 

Thomas Söderström hänvisar till en motion om att utveckla Gültzauudden 
som bifölls 2016. Dåvaranda samhällsutvecklingskontoret menade att ett 
rådslag som motionen föreslog ej skulle hinna ingå i utvecklingsplanen för 
centrum. 

Thomas Söderström ställer följande frågor till kommunstyrelsens ordförande 
Lenita Ericson (S): 

- Hur har fullmäktiges beslut hanterats i cemtrumplanen och när 
kommer vi att se resultatet av motionens beslut såsam dåvarande 
samhällsutvecklingskontoret yttrade om att bl.a. en referensgrupp 
skulle tillsättas? 

- Hur ser kommunalrådet på Liberalernas förslag om att utveckla 
Gültzauudden där t.ex. dansbana, en scen och kallbadhus återskapas 
på udden?

Kommunstaben har föreslagit kommunfullmäktige besluta att motionen får 
ställas och att ge kommunstyrelsens ordförande i uppdrag att besvara den vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 2020-10-26.

Sammanträdet
Ordföranden (M) föreslår bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträde 
2020-09-29. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 
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Beslutsunderlag
 Interpellation om utveckling av Gültzauudden, KLF Hid: 2020.5129
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§ 197

Anmälan av interpellation (L) angående företagsklimatet i 
Luleå
Ärendenr 2020/1271-1.1.1.6

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträ-
de 2020-09-29. 

Sammanfattning av ärendet
Thomas Söderström (L) har lämnat in en interpellation gällande företagskli-
matet i Luleå. Svenskt näringsliv genomför årligen en företagsbarometer och 
rankar företagsklimatet i svenska kommuner. Luleå kommun har fallit på ran-
kingen och Thomas Söderström frågar med anledning av detta kommunsty-
relsens ordförande: 

- Vad drar du för slutsats av den negativa utvecklingen?
- Vilka åtgärder kommer du att ta för att vända på utvecklingen? 

Kommunstaben har föreslagit kommunfullmäktige besluta att interpellationen 
får ställas samt ge kommunstyrelsens ordförande i uppdrag att besvara den 
vid kommunfullmäktiges sammanträde 2020-10-26.

Sammanträdet
Ordföranden (M) föreslår bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträde 
2020-09-29. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag
 Interpellation (L) om företagsklimatet, KLF Hid: 2020.5181
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§ 198

Anmälan av interpellation (KD) om engelskspråkig under-
visning
Ärendenr 2020/1280-1.1.1.6

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträ-
de 2020-09-29. 

Sammanfattning av ärendet
Samuel Ek (KD) har lämnat in en interpellation om engelsspråkig undervis-
ning.

Interpellanten hänvisar till ett beslut i barn- och utbildningsnämnden från 
2019 där förvaltningen fick i uppdrag att ansöka hos Skolinspektionen för att 
starta engelskspråkig undervisning i Björkskataskolans årskurs 7-9 med start i 
augusti 2020. Det beslutades även om en omfördelning av budget för att finan-
siera uppstarten. Med anledning av detta frågar Samuel Ek barn- och utbild-
ningsnämndens ordförande följande: 

- Stämmer uppgifter om att vi inte har någon engelskspråkig undervis-
ning på Björkskataskolan för årskurs 7-9 trots beslut om sådan? 

- Om uppgiften stämmer, varför har vi inte startat en sådan undervis-
ning?

- Om uppgiften stämmer, när kan vi i så fall lova att en sådan undervis-
ning finns? 

Kommunstaben har föreslagit kommunfullmäktige besluta att interpellationen 
får ställas och ge i uppdrag till barn- och utbildningsnämndens ordförande att 
besvara den vid fullmäktiges sammanträde 2020-10-26.

Sammanträdet
Ordföranden (M) föreslår bordlägga ärendet till fullmäktiges sammanträde 
2020-09-29. 

Beslutsgång
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 
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Beslutsunderlag
 Interpellation om engelskspråkig undervisning; KLF Hid: 2020.5201
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